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REVISTA PRESEI 
 

 PSD decide astăzi noile propuneri pe care le va face la Dezvoltare şi Transporturi 
CEx al PSD are loc marţi la Parlament, de la ora 17.00, şedinţă în care social-democraţii vor decide noile propuneri 
pentru Dezvoltare şi Transporturi, după ce Olguţa Vasilescu şi Mircea Drăghici şi-au retras candidatura, în urma 
refuzurilor repetate ale lui Klaus Iohannis de a îi numi în funcţii. 
„Mâine seară (marţi - n.r.), la ora 17.00 vom avea CEx. Punctul principal în reprezintă propunerile de miniştri cu 
care o să vină doamna premier. O să le adoptăm în CEx şi apoi va spune despre ce e vorba. Eu ştiu că doamna 
premier a şi sunat de foarte multe ori, a şi trimis foarte multe adrese. Din ce am înţeles eu de acolo nu mai vin 
adrese semnate de preşedinte, ci doar de şefa de protocol”, a declarat Liviu Dragnea, luni, la Parlament. 
La rândul ei, Viorica Dăncilă a anunţat că îi va trimite marţi şefului statului noile nominalizării pentru ministerele 
Dezvoltării şi Transporturilor. Premierul a confirmat că i-a trimis şefului statului o scrisoare în care îl informa 
despre retragerea candidaturii lui Mircea Drăghici. 
„Am trimis o scrisoare către domnul preşedinte Klaus Iohannis în care am retras propunerea doar pentru Mircea 
Drăghici, pentru că aşa cum ştiţi pentru doamna Olguţa Vasilescu a venit refuzul din partea preşedintelui. A trecut 
o perioadă foarte mare în care avem două portofolii fără miniştri titulari şi am considerat că este foarte important 
să venim cu propuneri noi, pentru că nu mai putem aştepta încă un răspuns în ceea ce-l priveşte pe Mircea 
Drăghici, pentru că depăşim perioada de interimat. Pe 20 februarie se vor împlini cele 45 de zile, deci trebuie să 
găsim o soluţie. Consider că dincolo de jocurile politice, de lupta politică este important să avem miniştri titulari, 
să avem guvernul complet, pentru a ne putea desfăşura activitatea şi în ţară - unde miniştri au cerinţe, au 
speranţe justificate, dar şi la nivel european, unde deţinem preşedinţia rotativă”, a explicat Dăncilă. 
PSD urmează să ia decizia legat de cele două ministere în contextul în care Olguţa Vasilescu a anunţat, marţea 
trecută, că îşi retrage candidatura pentru funcţia de vicepremier şi ministru al Dezvoltării, în urma refuzului lui 
Klaus Iohannis de a o numi. La patru zile distanţă şi Mircea Drăghici a spus că îşi va retrage candidatura pentru 
portofoliul Transporturi, în contextul în care şeful statului nu a dat niciun răspuns în legătură cu nominalizarea sa 
în funcţie. 
Cei doi social-democraţi au fost propuşi pentru portofoliile Dezvoltare şi Transporturi, încă de la jumătatea lunii 
noiembrie a anului trecut, în urma unei decizii luate în CEx al PSD. 
Din cauza lipsei unui răspuns de la Cotroceni asupra celor două nominalizări, premierul Viorica Dăncilă a sesizat 
CCR cu un conflict juridic între Guvern şi Preşedinţie, reclamând „analiza prelungită” a lui Klaus Iohannis în luarea 
deciziei. 
Curtea Constituţională a admis conflictul, pe 19 decembrie, aratând că şeful statului este obligat să emită de 
îndată decretele de constatare a vacantării celor două funcţii de ministru şi să răspundă motivat legat de numirile 
noilor miniştri. 
De abia pe 4 ianuarie preşedintele Iohannis a semnat decretele de revocare pentru Paul Stănescu din funcţia de 
ministru al Dezvoltării şi a lui Lucian Şova de la portofoliul Transporturi. Cu toate acestea, Iohannis a anunţat că va 
respinge cele două propuneri, cea a Olguţei Vasilescu şi a lui Mircea Drăghici, în Guvern. 
În schimb, şeful statului i-a numit, pe 7 ianuarie, miniştrii interimari la Dezvoltare şi Transporturi pe Eugen 
Teodorovici şi Rovana Plumb. 
Din acest motiv, premierul Dăncilă i-a scris preşedintelui Iohannis pentru a reitera că îşi menţine nominalizările 
făcute pentru cele două ministere. 
În replică, preşedintele i-a transmis o scrisoarea şefului Executivului, pe 17 ianuarie, în care şi-a argumentat 
refuzul numirii lui Vasilescu şi Drăghici. Iohannis a precizat că documentaţia pentru cei doi este incompletă. 
Pe de altă parte, pe 21 ianuarie, Dăncilă i-a cerut din nou lui Iohannis să îi numească pe cei doi social-democraţi la 
ministere. Ea a precizat că are „dreptul exclusiv să aleg miniştrii din echipa mea”. 
Pe 7 februarie, Klaus Iohannis a anunţat că o refuză din nou pe Olguţa Vasilescu la Dezvoltare, motivând că 
aceasta nu are pregătirea necesară pentru funcţie. Şeful statului i-a solicitat premierului să facă o altă propunere 
pentru vicepremier şi Dezvoltare. Preşedintele a mai argumentat că Vasilescu a făcut afirmaţii controversate, 
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acuzând că aceasta a făcut presiuni asupra justiţiei. În schimb, Iohannis nu a dat niciun răspuns cu privire la 
Mircea Drăghici, propus la Transporturi. 
La rândul ei, Viorica Dăncilă a declarat că i se pare incredibil ce îi reproşează preşedintele Olguţei Vasilescu, 
acuzând-ul pe Iohannis că face din nou tot posibilul ca să blocheze activitatea Guvernului. 
Ministerele Dezvoltării şi Transporturilor nu au miniştri plini de la finalul anului precedent, iar interimatul la 
acestea expiră pe 20 februarie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele PSD anunţă întâlniri, miercuri şi joi, în coaliţie pentru o hotărâre de Guvern pe Fondul Suveran 
Liviu Dragnea a declarat, luni la Parlament, că va avea întâlniri miercuri şi joi cu premierul Viorica Dăncilă, 
preşedintele ALDE Călin Popescu Tăriceanu şi ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici pentru a discuta despre o 
hotărâre a Guvernului privind înfiinţarea Fondului Suveran de Investiţii. 
„Am discutat un subiect foarte important, Fondul Suveran şi am decis amândoi ca miercuri sau joi să avem o 
întâlnire în coaliţie cu ministrul de Finanţe pentru a stabili care sunt instituţiile care vor intra în acest fond şi data 
la care va fi adoptă hotărârea”, a afirmat Liviu Dragnea, luni la Parlament, după o întrevedere cu Călin Popescu 
Tăriceanu. 
În contextul unei întrebări despre o posibilă sesizare la CCR a unui conflict Guvern şi Preşedinţiei, din cauza 
refuzului preşedintelui Klaus Iohannis de a îl revoca pe procurorul general Augustin Lazăr, Liviu Dragnea a spus că 
nu a discutat cu liderul ALDE despre acest subiect pentru că ambii sunt interesaţi de reglementarea Fondului 
Suveran de Investiţii. 
„Nu am avut această discuţie în coaliţie. Nu nu ar putea pentru că şi eu şi domnul Tăriceanu suntem interesaţi de 
Fondul Suveran. Nu am discutat subiectul acesta şi nici nu vom discuta când vor vorbi despre fondul suveran. Nu 
vreau să construim nişte scenarii pe nişte ipoteze”, a explicat Dragnea. 
În iulie 2018, Curtea Constituţională a admis toate sesizările formulate de Opoziţie şi preşedintele Klaus Iohannis 
cu privire la Legea de înfiinţare a Fondului Suveran de Dezvoltare de Investiţii, motivând că un astfel de Fond 
trebuie înfiinţat prin hotărâre de guvern. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă, despre OUG fiscală: Am chemat toţi miniştri să vedem ce modificări facem 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, luni, că i-a chemat pe miniştrii cabinetului său pentru a vedea ce probleme 
sunt legate de OUG fiscală şi ce modificări ar trebui implementate. Acesta a adăugat că modificarea ordonanţei nu 
înseamnă o cedare din partea actualului Guvern. 
„Legat de OUG 114. Am spus că este nevoie de flexibilitate şi de aceea am chemat miniştri ca fiecare să spună ce 
probleme sunt pe fiecare capitol în parte. Ceilalţi miniştri au discutat fiecare pe linia domniei sale astfel încât 
acolo unde sunt probleme să vedem ce modificări facem. Asta nu înseamnă o cedare. Nu înseamnă că cine strigă 
mai tare, ăla are dreptate”, le-a spus Dăncilă, luni, primarilor de comune în cadrul celei de-a XXII-a sesiune 
ordinară a Adunării generale a Asociaţiei Comunelor din România (A.Co.R.). 
Aceasta a adăugat că modificările care vor fi aduse ordonanţei fiscale vor fi aduse în concordanţă cu cerinţele 
primarilor. 
„Vrem ca modificările pe care le facem să fie în concordanţă cu problemele pe care le aveţi dumneavoastră. Vreau 
să schimbăm acest mod de abordare. Problemele trebuie să vină dinspre dumneavoastră către noi că să putem 
lua deciziile care se impun”, a conchis Dăncilă. 
Afirmaţiile premierului Viorica Dăncilă vin în contextul în care OUG 114/2018 au adus numeroase nemulţumiri din 
partea mai multor instituţii, dar şi companii. Printre nemulţumiţi se numără băncile, dar şi administraţiile locale. 
De asemenea, Consiliul de Administraţie (CA) al Băncii Naţionale a României (BNR) a anunţat că este esenţial ca 
Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr. 114/2018 să renunţe la legarea taxei pe activele financiare ale băncilor de 
ROBOR, deoarece înseamnă legarea acestei taxe de politica monetară. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Eugen Teodorovici și Mugur Isărescu, față în față 
Ministrul Finanțelor, Eugen Teodorovici, și guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, s-au întâlnit luni la Comitetul 
Național pentru Supraveghere Macroprudențială.  Pe agenda discuțiilor, care au început cu o întârziere de două 
ore, se află indicele Robor. 
Ministrul a anunța ca vom avea, cât de curând, o schimbare radicală a modului în care românii plătesc ROBOR-ul. 
Reprezentații guvernului își doresc ca acest indice Robor să nu mai fie calculat în felul acesta cu presupunerea că 
dacă s-ar modifica modul de calcul Roborul ar fi mai mic, cât și ratele pe care românii le plătesc pentru creditele în 
lei, cu dobândă variabilă. 
Reprezentanții spun că modul de calcul al Robor nu este transparent și că doar băncile înțeleg cum se calculează. 
Ministrul spune că orice om ar trebui să înțeleagă modul în care se calculează și de ce crește indicele, atunci când 
crește. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministrul Muncii: Persoanele cu dizabilități și însoțitorii acestora, categorii folosite nepermis de mult în scop 
politic 
Ministrul Muncii, Marius Constantin Budăi, a declarat luni, la Adunarea generală a Asociaţiei Comunelor din 
România (ACoR), că în ultima perioadă persoanele cu dizabilităţi şi însoţitorii acestora au fost folosiţi nepermis de 
mult în scop politic şi a contrazis afirmaţiile conform cărora plata indemnizaţiilor pentru persoanele cu dizabilităţi 
ar trece în grija autorităţilor locale. 
"Am observat, nu din partea dumneavoastră, dar am observat cu durere în suflet că o anumită categorie socială şi 
anume persoanele cu dizabilităţi şi însoţitorii acestora în ultima perioadă sunt folosite nepermis de mult în scop 
politic. Ca vechi lucrător în asistenţă socială condamn clar acest lucru. Aş vrea să clarific ceea ce, de fapt, s-a 
întâmplat. S-a spus inclusiv că plata indemnizaţiilor persoanelor cu dizabilităţi va trece de la Ministerul Muncii în 
grija dumneavoastră. Total fals. Indemnizaţiile persoanelor cu dizabilităţi se vor plăti prin Ministerul Muncii, prin 
Agenţiile Judeţene de Prestaţii şi Inspecţie Socială din fiecare judeţ. Ce va rămâne la dumneavoastră este ceea ce 
aveaţi începând cu anul 2000 şi anume indemnizaţiile însoţitorilor persoanelor cu dizabilităţi şi asistenţilor 
personali", a declarat ministrul, citat de Agerpres. 
Budăi a menţionat că există patru măsuri 'în cascadă' pentru a asigura autorităţilor locale sumele necesare pentru 
plata acestor indemnizaţii. 
"Prin Ministerul Muncii se centralizau aceste persoane şi se înaintau Ministerului de Finanţe, care conform 
formulei, până la 90% asigura banii. Acum avem patru, să spunem, măsuri în cascadă care să vă asigure (...) 
sumele necesare. Instituim obligaţia, prin articolul 5 alineatul 7 din lege, dar la articolul 6 venim şi cu sursa de 
finanţare şi avem o primă sursă de echilibrare, prin articolul 6 alineatul 1, care spune foarte clar: 60% din impozit 
rămâne direct la dumneavoastră, 17,5% la Consiliul Judeţean, care îl redistribuie tot către dumneavoastră, şi s-a 
mărit foarte mult alocarea din impozitul adunat la nivel naţional, anume acel 7,5%, care până anul trecut era 5%, 
cu suma de care vă spunea domnul ministru (Teodorovici - n .r.) anume 28,5 miliarde. Din aceeaşi sumă, Consiliul 
Judeţean, în momentul publicării în Monitorul Oficial a legii bugetului, este obligat să vă trimită o adresă, să 
solicitaţi dumneavoastră conform nevoilor", a explicat ministrul. 
Budăi a vorbit şi despre alte măsuri menite să asigure faptul că indemnizaţiile vor putea fi acordate, fără să fie 
afectate investiţiile locale. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Alocaţii mărite. Ministrul Muncii anunţă că ordonanţa privind majorarea alocaţiilor intră în şedinţa de Guvern 
de marţi 
Ministrul Muncii, Marius Budăi, a declarat, luni, că Ordonanţa privind majorarea alocaţiilor va intra în şedinţa de 
Guvern de marţi. Potrivit ministrului, proiectul de Ordonanţă prevede ca majorarea să se aplice de la 1 martie. 
„Vineri am redactat împreună cu colegii din minister Ordonanţa de Urgenţă, am convocat dimineaţă grupul de 
dialog social şi am trimis apoi Ordonanţa la Consiliul Economic şi Social, apoi spre avizare la ministere. Sperăm ca 
până mâine să putem obţine toate avizele şi să intrăm în şedinţa de Guvern cu ea (…) Am prevăzut în Ordonanţă 
ca această majorare să fie aplicată de la 1 marit”, a declarat, luni, ministrul Muncii, Marius Budăi. 
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Potrivit acestuia, în proiectul de Ordonanţă sunt prevăzute şi majorări ale alocaţiilor pentru copiii cu dizabilităţi, 
respectiv de la 200 la 300 de lei. 
„Era vorba de copiii cu dizabilităţi între 2 şi 18 ani şi ulterior, dacă urmează anumite studii, până la 26 de ani, dar 
vorbim între 2 şi 18 ani, care nu erau cuprinse în ceea ce a citit colegul nostru, şi am rearanjat sumele, am 
recalculat şi am asigurat şi majorarea pentru ei. Am propus în text majorarea şi pentru ei de la 200 de lei la 300 de 
lei”, a mai declarat Budăi. 
Potrivit ministrului, nu există riscul ca aceste alocaţii să nu fie acordate şi susţine că aceste categorii defavorizate 
„sunt exploatate din punct de vedere politic”. 
Budăi a mai precizat faptul că în cazul în care va fi necesar, se vor suplimenta fondurile la rectificarea bugetului, 
pentru asigurarea acestor alocaţii. 
Parlamentul a votat, săptămâna trecută, în plen reunit, un amendament al PNL la bugetul de stat care prevede 
majorarea alocaţiei copiilor, cu vârsta cuprinsă între 2 şi 18 ani, de la 84 de lei la 150 de lei, de la 1 martie. 
Propunerea PNL a trecut cu ajutorul UDMR, într-un moment în care aleşii PSD nu erau majoritari în sală. Sursa de 
finanţare pentru o astfel de majorare era prevăzută în excedentul înregistrat de bugetul asigurărilor sociale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader pregăteşte OUG pentru modificarea Legilor justiţiei. Prevederile vizează şi Secţia de anchetă  
Ministerul Justiţiei pregăteşte o OUG pentru legile justiţiei care prevede o serie de modificări, precum numirea 
procurorilor de rang înalt sau chiar atribuţiile şefului Secţiei de anchetă. Una dintre prevederi arată că şeful Secţiei 
de anchetă poate dispune asupra tuturor soluţiilor cu magistraţi. 
Documentul prevede modificări privind concursul de admitere la Institutul Naţional al Magistraturii, dar şi la 
Legea 304/2004 privind organizarea judiciară sau 317/2004 privind CSM. OUG pe Legile justiţiei, pregătită de 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, conţine şi o modificare care priveşte numirea în funcţie a procurorilor de rang 
înalt. 
„Alineatul (1) al art. 54 se modifică: (1) Procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie, prim-adjunctul şi adjunctul acestuia, procurorul şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, adjuncţii aecstuia, 
procurorul şef al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism, adjuncţii acestuia, 
precum şi procurorii şefi de secţii ai acestor parchete, sunt numiţi de Preşedintele României, la propunerea 
ministrului justiţiei, cu avizul Plenului Consiliului Superior al Magistraturii, dintre procurorii în funcţie sau dintre 
judecătorii care au îndeplinit funcţia de procuror, pentru un mandat de 3 ani, cu posibilitatea reinvestirii o singură 
dată”, se arată în proiectul obţinut de MEDIAFAX. 
Până în prezent, şefii de parchete erau numiţi cu aviz de la Secţia de Procurori a CSM. 
Totodată, proiectul lui Toader mai arată că Şeful Secţiei de anchetare a magistraţilor poate dispune în cazul 
soluţiilor cauzelor. 
„La articolul 88, după alineatul (5) se introduce un nou alineat, alin. (6), cu următorul cuprins: „(6) Ori de câte ori 
Codul de Procedură Penală sau alte legi speciale fac trimitere la „procurorul ierarhic superior” în cazul 
infracţiunilor de competenţa Secţiei pentru investigarea infracţiunilor în justiţie, prin aceasta se înţelege 
procurorul şef al secţiei, inclusiv în cazul soluţiilor dispuse anterior operaţionalizării acesteia.” 
În document sunt prevăzute şi modificări privind Colegiul de Conducere al instanţei supreme, şi anume: 
- „La articolul 29 după alineatul (4) se introduce un nou alineat, alin. (5) cu următorul cuprins: „(5) Colegiul de 
conducere nu va putea adopta Regulamente sau hotărâri prin care să adauge la dispoziţiile cuprinse în legi, pe 
motiv că acestea ar fi neclare sau incomplete” 
- „La articolul 49, după alineatul (7) se introduce un nou alineat, alin. (8) cu următorul cuprins: (8) Colegiile de 
conducere nu vor putea adopta hotărâri prin care să adauge la dispoziţiile cuprinse în legi, pe motiv că acestea ar 
fi neclare sau incomplete”. 
Acest lucru arată că membrii Colegiului de conducere din cadrul ÎCCJ nu vor mai putea lua decizii în cazul 
lacunelor. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Avocatul Poporului cere informări de la ÎCCJ şi CSM privind alcătuirea completurilor de trei judecători 
Avocatul Poporului a transmis două solicitări către ÎCCJ şi CSM pentru ca acestra să transmită informaţii despre 
reglementările succesive şi modalitatea de alcătuire a completurilor de trei judecători, a celor „specializate”, 
precum şi a completurilor penale, civile şi de contencios administrativ. 
„Avocatul Poporului a înaintat adrese către Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi Consiliul Superior al Magistraturii, 
prin care solicită, în esenţă, informaţii cu privire la reglementările succesive şi modalitatea de alcătuire a 
completurilor de 3 judecători, a celor „specializate”, precum şi a completurilor penale, civile şi de contencios 
administrativ, de la instanţa supremă şi de la celelalte instanţe. De asemenea, Avocatul Poporului a cerut celor 
două instituţii şi punctul de vedere referitor la constituţionalitatea reglementărilor în materie (dispoziţiile legale, 
Regulementul de organizare şi funcţionare administrativă a Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, respectiv 
Regulamentul de ordine interioară al instanţelor judecătoreşti, aprobat prin Hotărârea plenului Consiliului 
Superior al Magistraturii, înainte şi după intrarea în vigoare a Legii nr. 255/2013, şi altele) din perspectiva 
considerentelor Deciziei nr. 685/2018 a CCR”, precizează reprezentanţii instituţiei, într-un comunicat de presă 
remis, luni, MEDIAFAX. 
„Adresele au fost trimise după ce Avocatul Poporului a fost sesizat, printr-o serie de petiţii, cu solicitarea de a 
analiza posibilitatea ridicării unei excepţii de neconstituţionalitate asupra dispoziţiilor art. 19 alin. (3) şi art. 52 
alin. (1) din Legea nr. 304/2004 privind organizarea judiciară, republicată, cu modificările şi completările 
ulterioare şi a celorlalte reglementări în materie, precum şi cu examinarea constituţionalităţii modului de 
constituire a completelor de judecată, din perspectiva considerentelor Deciziei nr. 685/2018 a Curţii 
Constituţionale a României”, completează sursa citată. 
Solicitarea Avocatului Poporului vine în contextul în care Victor Ciorbea a anunţat, sâmbătă, că a primit mai mult 
plângeri în legătură cu neconstituţionalitatea formării completurilor de 3 judecători şi a solicitat lămuriri de la ÎCCJ 
şi CSM. Acesta a precizat că în baza răspunsurilor şi analizei va decide dacă e cazul să sesizeze CCR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională va discuta, pe 26 martie, iniţiativa USR de revizuire a Constituţiei, „Fără penali” 
Curtea Constituţională va dezbate, pe 26 martie, iniţiativa legislativă de revizuire a Constituţiei, care aparţine USR, 
denumită de partid iniţiativa „Fără penali în funcţii publice”. Astfel, Curtea va verifica dacă demersul cetăţenesc 
respectă limitele Legii fundamentale. 
De asemenea, CCR va verifica şi dacă iniţiativa cetăţenească a USR îndeplineşte condiţiile tehnice, respectiv 
numărul de semnături. 
În 21 septembrie2018, USR a depus la Parlament a doua tranşă de semnături pentru iniţiativa Fără penali în 
funcţii publice, peste 780.000, îndeplinind astfel condiţiile impuse de lege pentru declanşarea referendumului, 
respectiv 500.000 de semnături din 21 de judeţe. 
Iniţiativa Fără Penali în funcţii publice propune ca articolul 37 din Constituţie, care reglementează dreptul de a fi 
ales, să fie completat cu un nou alineat, având următorul conţinut: „Nu pot fi aleşi în organele administraţiei 
publice locale, în Camera Deputaţilor, în Senat şi în funcţia de Preşedinte al României cetăţenii condamnaţi 
definitiv la pedepse privative de libertate pentru infracţiuni săvârşite cu intenţie, până la intervenirea unei situaţii 
care înlătură consecinţele condamnării”. 
Legat de această iniţiativă a USR deputatul PSD Cătălin Rădulescu a explicat, la începutul acestei luni, că a fost 
depusă plângere la Parchetul General împotriva iniţiativei „Fără penali în funcţii publice” deoarece peste 500.000 
de semnături au fost falsificate de USR. 
În replică, USR a anunţat că va depune plângeri penale pentru abuz în serviciu pe numele Silviei Mihalcea, secretar 
general al Camerei Deputaţilor şi împotriva lui Georgică Tobă, şeful Departamentului Legislativ, pentru fals în acte, 
privind iniţiativa „Fără penali”. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Instanţa Supremă a decis reaudierea lui Liviu Dragnea. Data la care judecătorii îi cer liderului social-democrat 
să se prezinte 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) au decis reaudierea lui Liviu Dragnea de către completul de 5, 
judecătorii punându-i în vedere liderului PSD să se prezinte la termenul de pe 18 martie. Magistraţii au mai 
acceptat reaudierea a doi inculpaţi şi cinci martori. 
"Admite, în parte, cererile de administrare de probe formulate de Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie – Direcţia Naţională Anticorupţie, de inculpaţii Alesu Floarea, Dragnea Nicolae Liviu şi Şefu Olguţa. 
Încuviinţează administrarea probei testimoniale cu următorii martori: Dumitru Jenica – pentru Parchetul de pe 
lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie – Direcţia Naţională Anticorupţie şi inculpaţii Alesu Floarea şi Şefu Olguţa; 
Oprescu Silvia şi Dumitrescu Mircea - pentru inculpatul Dragnea Nicolae Liviu; Neagu Valerica şi Lazăr Lucian 
pentru inculpata Şefu Olguţa", se arată în decizia magistraţilor Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ). 
Instanţa a dispus citarea martorilor pentru termenul din 18 martie 2019. 
Totodată, judecătorii au mai decis reaudierea inculpaţilor Liviu Dragnea şi Olguţa Şefu şi le-a pus în vedere să se 
prezinte tot la termenul din 18 martie 2019. 
De altfel, la termenul de luni din apelul procesului DGASPC Teleorman, preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat, 
prin intermediul avocaţilor, că vrea să dea declaraţii în faţa judecătorilor. Şi procurorii DNA au cerut audierea. 
Şi Olguţa Şefu, fost director executiv adjunct al Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului 
Teleorman Teleorman, a anunţat instanţa să vrea să fie audiată.. 
Dosarul angajărilor fictive de la Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Teleorman (DGASPC) 
Teleorman, în care Liviu Dragnea a fost condamnat în primă instanţă la 3 ani şi 6 luni închisoare cu executare, a 
fost amânat pe parcursul a cinci termene de judecată, în urma controverselor referitoare la constituirea 
completurilor de cinci judecători. 
Completul care îl judecă pe Dragnea este format din judecătoarele Enceanu Simona Daniela, Rog Tatiana Lucia, 
Rus Alexandra Iuliana, Mera Luciana şi Popa Rodica Aida. 
Pe 21 iunie 2018, magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie l-au condamnat pe Liviu Dragnea la 3 ani şi 6 luni 
închisoare cu executare pentru săvârşirea infracţiunii de instigare la abuz în serviciu în dosarul DGASPC 
Teleorman, care viza angajarea fictivă a Adrianei Botorogeanu şi a Anisei Niculina Stoica. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM discută avizarea proiectului de OUG privind desemnarea procurorului european din partea României 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii discută marţi proiectul ordonanţei de urgenţă privind procedura de 
selecţie a procurorului european din partea României. 
Potrivit ordinii de zi publicată pe site-ul CSM, Plenul discută "avizarea proiectului de Ordonanţă de urgenţă privind 
unele măsuri pentru aplicarea de către România a Regulamentului (UE) 2017/1939 al Consiliului din 12 octombrie 
2017 de punere în aplicare a unei forme de cooperare consolidată în ceea ce priveşte instituirea Parchetului 
European (EPPO)". 
Ministrul Justiţiei a precizat, duminică, faptul că prin ordonanţă de urgenţă se poate crea baza juridică pentru 
selectarea a trei candidaţi dintre care va fi ales procurorul european din partea României. 
"Fiecare ţară trebuie să îşi desemneze propriul procuror european, care îşi va desfăşura activitatea acolo, la sediul 
european, la Luxemburg. Ce înseamnă asta? Că noi trebuie să creăm baza juridică, baza legală pentru a putea 
selecta trei procurori, trei candidaţi, dintre care unul va fi selectat ca procuror european din partea României şi se 
va proceda la fel în toate celelalte 21 de state. (...) Prin ordonanţă putem crea baza legală, trimitem procurorii la 
Bruxelles şi acolo se va selecta unul care va fi procuror european din partea României. (...) Aceasta este raţiunea 
redactării proiectului de ordonanţă de urgenţă pe care l-am trimis spre avizare la CSM, aviz consultativ", a 
declarat Tudorel Toader la România TV. 
Toader a adăugat că documentele cu propunerile celor trei candidaţi trebuie trimise până la finalul lunii martie.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Cazul Kovesi, la CEDO. Curtea adresează patru întrebări-cheie autorităţilor române privind revocarea din 
funcţie a fostei şefe DNA 
Curtea Europeană a Drepturilor Omului (CEDO) a publicat, pe site, detalii din procesul deschis de fostul procuror-
şef DNA, instanţa europeană adresând patru întrebări părţilor. Una dintre întrebări este dacă a avut Kovesi cum să 
conteste în instanţă revocarea din funcţie. 
Cele patru întrebări adresate de Curtea Europeană a Drepturilor Omului (CEDO) sunt, potrivit site-ului Curţii: 
1. Este articolul 6§1 din Convenţia (Europeană a Drepturilor Omului) aplicabilă în acest caz (vezi Baka v. Hungary 
(GC), no. 20261/12, 23 June 2016)? 
2. Dacă da, a avut reclamanta acces la o instanţă pentru stabilirea drepturilor şi obligaţiilor sale civile în legătură 
cu demiterea din funcţia de procuror-şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA), în conformitate cu articolul 6 § 
1 din Convenţie? 
3. Având în vedere afirmaţiile reclamantei, potrivit cărora demiterea sa ar fi rezultatul părerilor sale exprimate 
public în calitate profesională, a existat o imixtiune în dreptul său la libertate de exprimare, potrivit articolului 10 
§ 1 din Convenţie? Dacă da, acestă imixtiune era prevăzută de lege şi necesară în conformitate cu termenii 
articolului 10 § 2? 
4. Reclamanta a avut la dispoziţie o cale de atac concretă în plan naţional, aşa cum prevede articolul 13 din 
Convenţie? 
În decembrie anul trecut, Laura Codruţa Kovesi a atacat la CEDO decizia prin care a fost revocată de la conducerea 
DNA, fostul procuror-şef susţinând că i-au fost încălcate mai multe drepturi prevăzute în Convenţia Europeană a 
Drepturilor Omului. 
Motivele invocate în acţiune vizează faptul că, prin decizia sa, Curtea Constituţională a hotărât revocarea lui 
Kovesi din funcţie, deşi aceasta nu a avut calitatea de parte în conflictul soluţionat de instanţa constituţională, nu 
a fost citată în faţa Curţii Constituţionale şi nu a avut posibilitatea de a avea cel puţin calitatea de "intervenientă" 
pentru a exprima un punct de vedere în apărare. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, ulterior, pentru MEDIAFAX, că o decizie a Curţii Constituţionale nu 
poate fi supusă controlului CEDO, deoarece este definitivă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorul general, Augustin Lazăr, a RESPINS cererea lui Kovesi de recuzare a lui Gheorghe Stan/ Fosta şefă 
DNA a depus o nouă cerere de recuzare a Adinei Florea 
Procurorul general, Augustin Lazăr, a respins cererea Laurei Codruţa Kovesi de a fi recuzat şeful Secţiei de 
anchetare a magistraţilor, Gheorghe Stan, au precizat, pentru MEDIAFAX, surse judiciare. 
Surse judiciare au declarat pentru MEDIAFAX că procurorul general, Augustin Lazăr, a respins cererea Laurei 
Codruţa Kovesi de a fi recuzat şeful Secţiei de anchetare a magistraţilor, Gheorghe Stan. 
Cererea de recuzare a lui Gheorghe Stan a fost respinsă deoarece, în artICOLUL 67 alin. 2 teza a II-a din Codul de 
procedură penală, legiuitorul a prevăzut expres că este inadmisibilă recuzarea procurorului chemat să decidă 
asupra recuzării, arată aceleaşi surse. 
De altfel, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat luni seară că solicitarea de recuzare a şefului de Secţie de 
anchetare a magistraţilor, formulată de Laura Codruţa Kovesi în dosarul ei, este fără obiect, deoarece Gheorghe 
Stan nu instrumentează cauza fostei şefe DNA. 
Vineri, Laura Codruţa Kovesi a anunţat că a depus două cereri de recuzare în dosarul său: una pentru procurorul 
de caz, Adina Florea, şi alta pentru Gheorghe Stan, şeful Secţiei de anchetare a magistraţilor. 
Gheorghe Stan a respins cererea de recuzare a Adinei Florea. 
Laura Codruţa Kovesi are calitatea de suspect în dosarul privind extrădarea lui Popa, faptele anchetate fiind luare 
de mită, mărturie mincinoasă şi abuz în serviciu. Dosarul a fost deschis în decembrie 2018, ca urmare a unei 
sesizări a lui Sebastian Ghiţă, care spune că i-a dat bani lui Kovesi pentru extrădarea lui Popa. 
Laura Codruţa Kovesi a depus o nouă cerere de recuzare a Adinei Florea 
Laura Codruţa Kovesi a formulat o nouă cerere de recuzare pe numele Adinei Florea, procurorul care 
instrumentează dosarul fostei şefe DNA. Aceasta este a doua cerere, după ce prima a fost respinsă săptămâna 
trecută de şeful Secţiei de anchetă, Gheorghe Stan. 
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Surse judiciare au declarat, pentru MEDIAFAX, că Laura Codruţa Kovesi a depus o nouă cerere de recuzare a 
Adinei Florea. Aceasta este a doua cerere, după ce prima a fost respinsă săptămâna trecută de şeful Secţiei de 
anchetă, Gheorghe Stan. 
Totodată, procurorul general, Augustin Lazăr, a respins cererea Laurei Codruţa Kovesi de a fi recuzat şeful Secţiei 
de anchetare a magistraţilor, Gheorghe Stan, au precizat, pentru MEDIAFAX, surse judiciare. 
Vineri, Laura Codruţa Kovesi a anunţat că a depus două cereri de recuzare în dosarul său: una pentru procurorul 
de caz, Adina Florea, şi alta pentru Gheorghe Stan, şeful Secţiei de anchetare a magistraţilor. 
Laura Codruţa Kovesi are calitatea de suspect în dosarul privind extrădarea lui Popa, faptele anchetate fiind luare 
de mită, mărturie mincinoasă şi abuz în serviciu. Dosarul a fost deschis în decembrie 2018, ca urmare a unei 
sesizări a lui Sebastian Ghiţă, care spune că i-a dat bani lui Kovesi pentru extrădarea lui Popa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, cere continuarea eforturilor anticorupţie în 
România şi o laudă pe Codruţa Kovesi  
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmesmans, a cerut, luni seară, continuarea eforturilor 
anticorupţie în România şi a lăudat activitatea Laurei Codruţa Kovesi, fost procuror-şef al Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie (DNA) şi candidat pentru postul de procuror-şef european. 
"Ritmul acţiunilor anticorupţie din România nu trebuie redus. Nu trebuie să existe amnistie pentru politicienii 
corupţi care au fost condamnaţi. Eu am fost destul de brutal cu românii despre acest lucru şi voi continua să fiu 
clar în această privinţă", a declarat Frans Timmermans, potrivit unei înregistrări video postate pe contul de Twitter 
al postului Euronews. 
"Şi cred că, în lupta anticorupţie, din experienţa mea, domnişoara Kovesi a făcut o treabă excelentă de-a lungul 
anilor, deci, este un procuror foarte bun. Singurul lucru pe care îl pot mărturisi este că am văzut-o lucrând şi cred 
că este un procuror excelent, a făcut o treabă foarte curajoasă în România", a subliniat Frans Timmermans. 
Laura Codruţa Kovesi se numără printre candidaţii favoriţi pentru postul de procuror-şef european. În acest 
context, ea urmează să fie audiată, pe 26 februarie, în Comisia pentru Libertăţi civile, Justiţie şi Afaceri Interne 
(LIBE) a Parlamentului European. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liderul ALDE european îi cere preşedintelui PE să garanteze participarea lui Kovesi la selecţia pentru Parchetul 
UE 
Liderul ALDE în Parlamentul European, Guy Verhofstadt, i-a transmis o scrisoare preşedintelui PE, Antonio Tajani, 
în care îi solicită să protejeze integritatea procesului de selecţie pentru desemnarea şefiei Parchetului European şi 
să garanteze participarea pe deplin a Laurei Codruţa Kovesi. 
"În contextul atacurilor Guvernului român la adresa Laurei Kovesi, Sophie in't Veld şi cu mine i-a scris astăzi 
preşedintelui Parlamentului European, cerându-i să protejeze integritatea procesului de selecţie pentru 
desemnarea procurorului-şef european şi să garanteze că doamna Kovesi poate participa deplin", a scris Guy 
Verhofstadt, luni pe Twitter. 
Redăm integral scrisoarea trimisă de liderul ALDE din PE către preşedintele Parlamentului European: 
"Suntem consternaţi de atacurile la adresa unuia dintre candidaţii selectaţi efectuate de autorităţile române şi 
suntem preocupaţi că acestea riscă să submineze integritatea procesului de selecţie. A fost şocant să aflăm că 
citaţia care i-a fost trimisă doamnei Kovesi imediat după ce a fost selectată printre favoriţi ar putea-o împiedica să 
participe la audierile din Parlamentul European. 
Această Cameră parlamentară are obligaţia de a nu face afecta rezultatul audierilor care sunt programate la 
sfârşitul lunii februarie şi de a garanta o procedură corectă pentru toţi cei trei candidaţi. 
Prin urmare, am vrea să vă cerem să interveniţi pentru apărarea integrităţii procedurii de selecţie şi să îndemnaţi 
autorităţile române să garanteze că doamna Kovesi poate participa deplin la audieri şi poate merge în 
Parlamentul European. Atât timp cât nu a fost pusă sub acuzare pentru nimic, ca să nu mai spunem că nu a fost 
condamnată, nu poate fi privată de drepturile pe care le are". 
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Fostul procuror-şef al DNA se află pe lista scurtă a celor trei procurori care candidează pentru şefia Parchetului 
European. În acest context, ea urmează să fie audiată, pe 26 februarie, în comisia LIBE a Parlamentului European. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că a fost redactat şi trimis la Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) 
un proiect de ordonanţă de urgenţă a Guvernului pentru a fi creată baza juridică legală pentru selecţia celor trei 
candidaţi dintre care va fi ales procurorul european din partea României. Tudorel Toader a spus că ordonanţa se 
justifică deoarece termenul limită este finalul lunii martie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senat: Pensia specială a funcţionarului public parlamentar, actualizată cu majorarea salariului 
Senatul a adoptat, luni, tacit, un proiect legislativ iniţiat de parlamentarii PSD Florin Iordache, Şerban Nicolae şi 
Eugen Nicolicea, prin care pensia specială a funcţionarului public parlamentar se actualizează cu majorarea 
salariului de bază. 
Nota de adoptare tacită a proiectului legislativ pentru completarea Legii nr.7/2006 privind statutul funcţionarului 
public parlamentar a fost împlinită la data de 12 februarie, astfel senatorii au adoptat proiectul legislativ fără vot 
şi dezbatere. 
„Pentru beneficiarii pensiei de serviciu stabilite în temeiul art 73.1 din Legea nr 7/2006 privind statutul 
funcţionatului public parlamentar, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, calculată până la intrarea 
în vigoare a dispoziţiilor Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr 59/2007 privind modificarea şi completarea unor 
acte din domeniul pensiilor de serviciu, pensia de serviciu se actualizează cu majorarea salariului de bază de care 
beneficiază funcţionarul public parlamentar aflat în activitate, cu acelaşi nivel de salarizare şi pe aceeaşi funcţie 
publică, în procent stabilit prin acte normative”, prevede completarea adusă articolului 73 din Legea nr 7/2006 
privind statutul funcţionatului public parlamentar. 
Prevederile se aplcă şi persoanelor care beneficiază de pensia de serviciu actualizată în temeiul unei hotărâri 
judecătoreşti, potrivit iniţiativei legislative. 
Iniţiatorii proiectului de lege sunt trei parlamentari social-democraţi, anume Florin Iordache, Eugen Nicolicea şi 
Şerban Nicolae. 
Proiectul de lege pentru modificarea Legii nr 7/2006 privind statutul funcţionatului public parlamentar, a fost 
adoptat tacit de Senat, ca primă Cameră sesizată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a adoptat o iniţiativă care prevede declasificarea documentelor din perioada 1938-1989 despre 
comunităţile evreieşti/ Evreii ar putea fi înmormântaţi fără autopsie sau îmbălsămare 
Senatul a adoptat, luni, o iniţiativă care prevede declasificarea informaţiile cuprinse în documentele Consiliului de 
Miniştri, Consiliului de Cabinet sau Consiliului de Stat în perioada 1938-1989, depozitate la Arhivele Naţionale ale 
României sau la SGG cu privire la comunităţile evreieşti. 
Scopul iniţiativei este de a studia istoria comunităţilor evreieşti din România. 
Propunerea legislativă privind unele măsuri pentru studierea istoriei comunităţilor evreieşti din România a fost 
adoptată de Senat, în unanimitate, cu 97 de voturi „pentru”. 
„Propunerea legislativă are ca obiect de reglementare declasificarea informaţiilor cuprinse în documentele 
adoptate, primite, realizate sau transmise de Consiliul de Miniştri, Consiliul de Cabinet sau Consiliul de Stat în 
perioada 1938-1989, depozitate la Arhivele Naţionale ale României şi în arhiva Secretariatului General al 
Guvernului cu privire comunităţile evreieşti şi viaţa comunitară evreiască în toate formele acesteia, în vederea 
studierii istoriei comunităţilor evreieşti din România. Astfel, deţinătorii acestor documente şi cei care deţin copii 
ale acestora au obligaţia de a lua măsuri în vederea suprimării marcajelor de clasificare şi scoaterea informaţiilor 
de sub incidenţa reglementărilor protective prevăzute de lege”, potrivit proiectului legislativ. 
Iniţiatorii propunerii legislative sunt doi deputaţi, respectiv social democratul Daniel Căprar şi deputatul FCER 
(minorităţi) Silviu Vexler. 
Potrivit acestora, „propunerea legislativă elimină restricţiile specifice regimurilor dictatoriale privind accesul la 
informaţiile de interes pentru cetăţenii Statului român şi asigură buna desfăşurare a activităţilor instituţiilor 
componente ale acestuia. Declasificarea infromaţiilor privind comunităţile evreieşti şi viaţa comunitară evreiască 
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în toate formele acesteia, Cultul Mozaic, respectiv organizaţiile, societăţile, asociaţiile, aşezămintele, fundaţiile 
evreieşti/israelite/mozaice este necesară întrucât divulgarea acestora nu aduce prejudicii siguranţei naţionale, 
apărării ţării, ordinii publice ori intereselor persoanelor de drept public sau privat deţinătoare. În raport cu 
realităţile politice, sociale şi legislative din prezent, măsurile de protecţie menţinute în prezent nu mai sunt 
necesare”. 
Comisia pentru drepturile omului, egalitate de şanse, culte şi minorităţi a dat raport de admitere iniţiativei 
legislative. 
Senatul a adoptat iniţiativa legislativă în calitate de primă Cameră sesizată, Camera Deputaţilor fiind decizională. 
Evreii vor putea fi înmormântaţi fără autopsie sau îmbălsămare 
Senatul a adoptat, luni, un proiect al deputatului din grupul minorităţii evreieşti, Silviu Vexler, care prevede că 
evreii vor putea fi înmormântaţi fără autopsie şi îmbălsămare, pentru a respecta tradiţia cultului mozaic, prin care 
persoanele decedate trebuie înmormântate în maximum 24 de ore. 
Propunerea legislativă privind unele măsuri pentru manipularea cadavrelor persoanelor decedate de religie 
mozaică a fost adoptată de senatori cu 87 de voturi „pentru”, un vot împotrivă şi trei abţineri. 
„Prin derograre de la prevederile (2) al art 8 şi (1) al art 10 din Legea nr 104/2003 privind manipularea cadavrelor 
umane şi prelevarea organelor şi ţesuturilor de la cadavre în vederea transplantului, republicată, persoanele 
decedate de religie mozaică sunt scutite de autopsie şi activitatea de prosectură, la cererea familiei sau, în cazul 
persoanelor singure, a Federaţiei Comunităţilor Evreieşti din România-Cultul Mozaic, în condiţiile în care nu există 
suspiciunea unor implicaţii medico-legale prevăzute de lege. (...) Această propunere legislativă este neesara 
pentru asigurarea respectării tradiţiilor Cultului Mozaic şi a drepturilor credincioşilor evrei, având în vedere 
situaţiile întâlnite de-a lungul timpului, în care diferite unităţi sanitare au refuzat scutirea de autopsie şi de 
activitatea de prosectură, în absenţa unor prevederi legislative distincte şi clare, a persoanelor de religie mozaică 
decedate”, prevede iniţiativa legislativă. 
Iniţiatorul, deputatul Silviu Vexler, susţine că proiectul respectă tradiţia iudaică, care interzice lăsarea 
neinmormantarii peste noapte a unei persoane decedate. 
„Potrivit tradiţiilor iudaice, înmormântarea persoanelor decedate şi tratamentul corespunzător în pregătirea 
pentru inmormanatre sunt înţelese că una din cele mai importante porunci date poporului evreu de către 
Dumnezeu. Această obligaţie se referă în primul rând la membrii familiei persoanei decedate, dar, în acelaşi timp 
şi la fiecare evreu în parte, în special în cazul persoanelor singure, care nu au pe nimeni care să se poată ocupă de 
tot ceea ce implică ritualul de înmormântare. Este o poruncă care are precedentă asupra tuturor celorlalte 
porunci pe care un evreu trebuie să le urmeze. Tora (Pentateuh- primele cinci cărţi ale lui Moise din Vechiul 
Testament) interzice lăsarea neinmormantata peste noapte a unei persoane decedate, tradiţie care provine din 
Deuteronom 21.33, fiind apreciat că lipsă respectului acordat faţă de corpul persoanei decedate cauzează o mare 
durere sufletului celui decedat”, se arată în expunerea de motive a proiectului legislativ. 
Sivliu Vexler adaugă că religia mozaică este o religie recunoscută în România. 
„Unul din fundamentele Cultului Mozaic este credinta in eternitatea sufletului. Aceasta credinta se manifesta si 
prin tratarea corpului neinsufletit asemenea unuia viu, pana la inhumare. Inmormantarea fara intarziere si 
tratamentul corespunzator in pregatirea pentru inmormantare sunt una din traditiile deosebit de importante si 
sensibile pentru evreii din intreaga lume, condiserata drept obligatorie in acordarea respectului cuvenit pentru 
demnitatea persoanei decedate. Federatia Comunitatilor Evreiesti din Romania- Cultul Mozaic este Cult 
recunoscut in tara noastra, al carui statut a fost aprobat prin Hotararea Guvernului nr 999/2008, cu modificarile si 
completarile ulterioare”, se mai arata in expunerea de motive. 
Senatul a adoptat iniţiativa legislativă în calitate de prim for sesizat, Camera Deputaţilor fiind decizională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a decis: Control total pe proprietatea intelectuală - Titularii vor opera cu drepturile de autor 'la 
vedere' 
Plenul Senatului a adoptat luni o propunere legislativă care vizează creşterea gradului de transparentizare a 
colectării, dar mai ales a repartizării către titularii de drepturi de autor a sumelor colectate, potrivit agerpres.ro. 
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Propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 8/1996 privind dreptul de autor şi drepturile 
conexe a trecut cu 78 de voturi "pentru", 14 "împotrivă" şi o abţinere. 
Proiectul, iniţiat de parlamentari PSD, PNL, USR, UDMR şi minorităţi, are ca obiect de reglementare instituirea, 
sub sancţiune contravenţională, a obligaţiei organismelor de gestiune colectivă de a publica trimestrial, prin 
afişare la sediul acestora, precum şi în format electronic, pe pagina proprie de internet, informaţii privind sumele 
colectate pe categorii de utilizatori, sumele reţinute, costul gestiunii şi sumele repartizate pe categorii de titulari, 
provenienţa acestora, modul de calcul al drepturilor, precum şi reţinerile aplicate. 
Potrivit expunerii de motive, soluţiile propuse "sunt absolut necesare în vederea creşterii gradului de 
transparentizare a activităţii acestor entităţi în ceea ce priveşte colectarea, dar, mai ales, repartizarea către 
titularii de drepturi a sumelor colectate, având în vedere numeroasele memorii şi petiţii adresate Comisiei pentru 
cultură cu privire la acest subiect". 
Senatul este prima Cameră sesizată. 
(Sursa: Agerpres) 
   

 Ministrul Agriculturii: Problema cormoranilor, discutată la reuniunea din martie a consiliului 
Problema cormoranilor şi a impactului pe care aceste păsări îl au asupra industriei piscicole vor fi discutate la 
reuniunea din martie a Consiliului Uniunii Europene, în condiţiile în care respectivele păsări consumă anual 
300.000 de tone de peşte, a anunţat luni ministrul Agriculturii Petre Daea. 
Ministrul spune despre cormorani că sunt o problemă serioasă, aruncată în peiorativ; numărul păsărilor a crescut 
de 20 de ori în 25 de ani, la 1,7 – 1,8 milioane de exemplare, care consumă o cantitate de peşte mai mare decât 
producţia anuală de peşte a Franţei, Spaniei, Italiei, Germaniei, Ungariei şi Republicii Cehe la un loc. 
Ministrul a prezentat un raport al Comisiei pentru pescuit, prezentat în Parlamentul European, referitor la 
elaborarea unui plan menit să minimizeze impactul păsărilor asupra industriei piscicole. „22 de state au cerut 
derogări pentru reducerea efectivelor de cormorani”, a precizat Daea. 
„Cei ce au adus subiectul în periorativ trebuie să fie atenţă la exprimare, ministrul Daea nu greşeşte când ridică o 
problemă, o ridică pentru ţară, în interesul ţării”, a spus Daea. 
Ministrul român a prezentat în a doua jumătate a lunii ianuarie, la Bruxelles, în Comisia pentru pescuit din 
Parlamentul European, priorităţile pe care România le are în domeniul pescuitului în mandatul preşedinţiei 
Consiliul Uniunii Europene. În cadrul acesteia, el a spus: „A se vedea populaţiile de cormorani. (...) Cormoranii în 
România fac baie în piscine, nu se mai feresc de oameni, de pescari nici atât”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BVB: Daca vrem bunastare, trebuie dezvoltat sectorul privat. Ponderea acestuia in PIB este de aproape 80% 
Lucian Anghel, presedintele Consiliului de Administratie al Bursei de Valori Bucuresti (BVB), a subliniat, luni, ca 
80% din PIB-ul anual al Romaniei este realizat de sectorul privat, astfel ca dezvoltarea acestuia este esentiala 
pentru a crea bunastare. 
"Din valoarea adaugata (creata de companii - n.red.) se pot construi scoli, licee, plati salarii decente, pensii inalte. 
Ponderea sectorului privat in Produsul Intern Brut (PIB), in Romania, ce realizam intr-un an, este de aproape 80%. 
Deci, acest sector privat este esential pentru crearea de bunastare, creare de locuri de munca, de valoare 
adaugata. De aici, se poate finanta absolut orice proiecte de interes national", a afirmat Lucian Anghel, 
presedintele BVB, luni, cu ocazia lansarii proiectul "Made in Romania". 
Bursa de la Bucuresti a dat, luni, startul celei de-a treia editii a "Made in Romania", un program prin care firmele 
selectate primesc asistenta gratuita in domeniile de interes, prin workshop-uri regionale (Cluj-Napoca, Iasi, 
Timisoara), discutii bilaterale la sediile companiilor finaliste, webinarii etc. Intre 18 februarie si 17 martie, 
antreprenorii romani, precum si angajatii companilor romanesti pot sa depuna nominalizarile pe site-ul 
programului. 
"Avem foarte multe companii de valoare in Romania, insa doar cateva dintre acestea au inceput sa se extinda in 
regiune. Speram sa vedem cat mai multe astfel de companii antreprenoriale romanesti care se extind in alte tari, 
intrucat avem antreprenori cu know-how si experienta de inalta calitate. Suntem onorati ca pe o parte dintre 
acestia i-am cunoscut prin intermediul Made in Romania", a mai spus Anghel. 
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La segmentarea companiilor inscrise se va tine cont printre altele de cifra de afaceri, numar de angajati si 
perioada de activitate, astfel ca vor fi trei categorii de companii: start-up-uri, IMM-uri si companii mari. Fiecare 
companie participanta va concura, astfel, cu companii de talie similara si, totodata, programul va da sanse de 
afirmare si antreprenorilor la inceput de drum. 
Programul va fi structurat pe 4 etape. In prima etapa, antreprenorii romani, partenerii si suporterii, precum si 
angajatii companiilor romanesti depun aplicatiile. In a doua etapa, BVB impreuna cu membrii Comitetului de 
Nominalizare vor selecta 50 de companii, dintre toate aplicatiile primite. In a treia etapa, din cele 50, juriul format 
din 12 experti va selecta 14 companii. Cea de-a 15-a companie va fi aleasa prin votul publicului, in luna martie. 
Cele 15 companii finaliste vor fi anuntate public si premiate in cadrul "Galei Made in Romania". 
In ultima etapa, dupa Gala de Premiere, programul ofera antreprenorilor asistenta gratuita din domeniile de 
interes pentru companie, prin workshop-uri regionale (Cluj-Napoca, Iasi, Timisoara), discutii bilaterale la sediile 
companiilor finaliste, webinarii etc. 
Comitetul de Nominalizare, al carui rol este de a prezenta majoritatea nominalizarilor, este format din: Mircea 
Capatina, cofondator al SmartBill; Matei Dumitrescu, vicepresedinte al TechAngels Romania; Marius Ghenea, 
Partener al 3TS Capital Partners; Dragos Neacsu, directorul general al Erste Asset Management; Sergiu Negut, 
Business angel si Business Growth Consultant; Voicu Oprean, fondator al Arobs Transilvania Software; Sorin 
Paslaru, redactor-sef al Ziarul Financiar; Mihai Purcarea, directorul general al BRD Asset Management; Dan Rusu, 
Head of Research al Banca Transilvania; Constantin Stanciu, cofondator al Upgrader; Silvia Ursu, Associate Partner 
al Civitta Romania; Dochita Zenoveiov, Brand Innovator al Inoveo. 
Membrii Juriului care au dreptul de a decide cu privire la companiile finaliste sunt: Lucian Anghel; Razvan 
Butucaru, Partener, Audit & Financial Advisory la Mazars; Radu Constantinescu, cofondator si Managing Partner al 
Qualitance; Ovidiu Dumitrescu, directorul general adjunct al Tradeville; Radu Hanga, Senior Adviser to the Board 
al Grupului Financiar Banca Transilvania; Nicoleta Iordan, cofondator al Carturesti; Irina Neacsu, Executive 
Director Corporate Finance al BRD - Groupe Societe Generale; Adrian Tanase, directorul general al BVB; Ioana 
Tanase, Executive Director Corporate Finance la BCR; Marius Stefan, cofondator al Autonom Rent-a-Car; Sergiu 
Voicu, jurnalist la Digi24; Kurt Weber, Director general, Horvath & Partners Management Consultants. 
In cadrul celei de-a doua editii a "Made in Romania" au fost selectate 15 companii, iar cele 50 companii 
semifinaliste au fost invitate la training-urile organizate la sediul BVB si care in fiecare luna au avut cate o tema 
diferita - finantare, contabilitate, marketing, strategie si inovatie. Povestile acestora au fost cuprinse intr-o carte, 
care a fost, de asemenea, lansata luni. 
Pe parcursul celor doua editii ale Made in Romania, BVB a interactionat cu peste 300 de companii antreprenoriale 
romanesti, dintr-o multitudine de ramuri ale economiei. La a doua editie Made in Romania, au fost inscrise 201 
companii, cu 20% mai multe decat in prima editie. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Transgaz începe lucrările la sectorul din Republica Moldova a gazoductului spre Chișinău 
Transgaz a inaugurat luni lucrările la proiectul de interconectare Iași-Ungheni-Chișinău Faza a II-a, obiectiv 
declarat de interes național în Republica Moldova. Acesta este un proiect strategic și pentru România, pentru 
SNTGN Transgaz SA. 
Oficialii români spune că realizarea acestui gazoduct contribuie la modernizarea și dezvoltarea infrastructurii 
energetice existente, sporind eficienţa sectorului energetic al Republicii Moldova şi asigurând un mecanism de 
dezvoltare durabilă a economiei naționale, și conectarea cu piața energetică europeană. 
Proiectul reprezintă un câştig în plan geopolitic, urmărind diminuarea dependenţei energetice a Republicii 
Moldova, prin ruta alternativă pe care o propune, precum şi o contribuţie la consolidarea în general a parcursului 
pro-european al ţării. Pentru securizarea finanțării proiectului, s-a semnat în luna ianuarie, la Luxemburg, cu 
Banca Europeană de Investiții, contractul de finanțare în valoare de 38 milioane de euro pentru interconectarea 
Ungheni – Chișinău. 
Realizarea proiectului Ungheni – Chișinău presupune construirea unei conducte de transport gaze naturale în 
lungime de 120 km, trei stații de predare a gazelor naturale (două în Chișinău și una în Ungheni, localitatea 
Semeni) şi dotarea centrului de dispecerizare și dirijare de la Ghidighici. 
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Rețeaua de transport gaze naturale pe ruta Ungheni – Chișinău reprezintă cea de-a doua etapă a proiectului de 
interconectare Iași – Ungheni – Chișinău. Prima parte a conductei, corespunzând interconectorului Iaşi-Ungheni, a 
fost pusă în funcțiune în anul 2014 și prin ea pot fi transportate anual circa 1,5 miliarde metri cubi de gaze 
naturale. Extinderea interconectorului de la Ungheni la Chișinău este un obiectiv major pentru sectorul energetic 
moldovenesc, întrucât conectarea acestuia cu piaţa gazieră din România şi cu cea europeană reprezintă primul 
pas în vederea reducerii dependentei energetice, prin intermediul diversificării surselor şi a rutelor de 
aprovizionare cu energie şi, implicit a consolidării securităţii energetice a ţării. 
Diversificarea surselor de aprovizionare se numără printre angajamentele asumate de către Republica Moldova 
odată cu aderarea la Comunitatea Energetică (în octombrie 2010), aceasta asumându-şi transpunerea eficientă a 
legislaţiei europene în domeniul energetic, în mod particular cel al gazelor naturale, în vederea integrării pe piaţa 
energetică europeană. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Şantierul Naval Constanţa renunţă la procesul prin care cerea anularea licitaţiei pentru corvete 
Şantierul naval Constanţa renunţă la procesul intentat Guvernului României şi Ministerului Apărării Naţionale, 
prin care solicita anularea licitaţiei privind programul de înzestrare cu corvete multifuncţionale, motivând că, 
astfel, procedura de achiziţie s-ar putea finaliza cât mai repede. 
Şantierul naval a depus, luni, o cerere la Curtea de Apel Constanţa, prin care renunţă la procesul în contencios 
administrativ, deoarece reprezentanţii MApN au invocat acţiunea în instanţă drept cauză principală pentru care 
procedura este suspendată. 
„Dacă toată lumea spune că din cauza procesului nu se poate face achiziţia, s-a decis să renunţăm la procesul cu 
Ministerul Apărării. Astfel, la termenul din 20 februarie, la Curtea de Apel se va constata că ne-am retras 
acţiunea”, au precizat reprezentanţii şantierului. 
În actul de renunţare prezentat în instanţă, se face referire la comunicatul de presă din data de 11 ianuarie 2019, 
când secretarul de stat pentru Armamente din cadrul Ministerului Apărării Nationale, Andrei Ignat, responsabil cu 
derularea procedurii de achizitie aferentă Programului de inzestrare esential „Corvetă multifunctională”, a 
anuntat că procedura de achiziţie se suspendă, unul dintre motivele suspendării fiind „existenţa pe rolul Curţii de 
Apel Constanţa a prezentei cauze, prin care a fost atacată H.G. nr.48 din 15 februarie 2018 care reglementează 
respectiva procedură”. 
„Pentru a veni în întâmpinarea dorinţei exprimate de Guvernul României de a finaliza cât mai repede procedura 
de achiziţie şi pentru a înlătura orice impediment privind acţiunea formulată de societatea noastră, declarăm 
expres prin prezenta cerere că renunţăm la judecată”, se arată în documentul citat.. 
Acţiunea intentată de Şantierul Naval Constanţa Guvernului României şi Ministerului Apărării Naţionale s-a bazat 
pe faptul că norme europene privind achiziţiile publice ar fi încălcate în acest caz. 
Potrivit datelor oficiale, prezentate în portalul Curţii de Apel Constanţa, dosarul, de contencios administrativ şi 
fiscal, fusese deschis la Secţia a II-a civilă de către Şantierul Naval Constanţa SA, în calitate de reclamant, 
împotriva Guvernul României, prin Ministerul Apărării Naţionale. 
Dosarul a fost înregistrat la data de 19 octombrie 2018. 
Prin această acţiune, Şantierul Naval Constanţa SA a solicitat anularea în tot a HG nr. 48 / 2018, act normativ care 
fundamentează derularea procedurii de achiziţie aferentă Programului de înzestrare esenţial „Corvetă 
multifuncţională”. 
Ministrul Apărării Naţionale, Gabriel Leş, declara că nu se putea lua o hotărâre în termen în privinţa achiziţiei 
noilor corvete, având în vedere faptul că Şantierul Naval Constanţa a atacat în contencios-administrativ hotărârea 
de guvern privind programul de înzestrare. 
Ministerul Apărării Naţionale anunţa că a suspendat procedura de achiziţie a corvetelor multifuncţionale şi că a 
sesizat Parchetul Militar de pe lângă Curtea Militară de Apel, „în temeiul unor suspiciuni rezonabile privind 
derularea în deplină legalitate a procedurii”. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Trenurile de metrou s-ar putea să nu circule pe Magistrala 5 nici în anul 2019 
Foarte probabil, metroul spre Drumul Taberei nu va circula nici anul acesta. De data aceasta, întârzierile trebuie 
căutate la tribunal. Licitaţia pentru sistemul de automatizare şi de protecţie a liniei de metrou a fost contestată, 
iar o decizie definitivă este încă departe. 
În trei ani aici va fi staţia ta de metrou, anunţau autorităţile în 2012. Au trecut şapte ani de atunci şi încă nu e sigur 
dacă garniturile de metrou vor circula pe M5 mai devreme de 2020. Oamenii şi-au pierdut şi speranţa, dar şi 
răbdarea. La suprafaţă, în Drumul Taberei, e haos. 
Cartierul e un veşnic şantier cu străzi închise, aglomeraţie şi praf. Abia din vară situaţia va reintra în normal, 
anunţă oficialii Metrorex. Tot ei spun că lucrările din subteran vor fi gata la sfârşit de septembrie, început de 
octombrie. Dacă va fi tranşată repede şi problema sistemului de automatizare, blocată în acest moment în 
instanţă. 
Până acum, infrastructura celor zece staţii şi căile de rulare sunt gata în proporţie de 99%. Finisajele, 70%. 
În staţii vor fi inclusiv plăcuţe de informare în alfabetul Braille. Când va fi gata, Magistrala 5 de metrou va 
transporta 300.000 de călători pe zi. Aceştia se vor alătura celor 700.000 care circulă deja zilnic prin subteran. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Asociația Pro Infrastructura prezintă harta calității drumurilor din România 
Automobiliștii care vor să știe starea tehnică a unui drum au la dispoziție o hartă a calității șoselelor naționale, 
realizată pe membrii Asociației Pro Infrastructura. 
Harta prezentată pe pagina de internet forum.peundemerg.ro prezintă starea șoselelor naționale din România, 
împărțită pe mai multe clase, anume „excelent”, „bun”, „mediocru/peticit”, „rău”, „extrem de rău”, „în lucru” și 
„calitate necunoscută”. Este prezentat și un tabel în care apare evoluția principalelor drumuri naționale în ultimii 
ani. 
Harta a fost realizată de utilizatorii forumurilor peundemerg.ro și construim-românia având un ”caracter 
subiectiv”, după cum spun autorii acesteia. 
Automobiliștii au o imagine de ansamblu a unui drum național, dar există posibilitatea ca, punctual, în anumite 
zone, drumul în cauză să fie mult mai prost sau mai bun decât apare pe hartă. 
Spre exemplu DN 73, drumul turistic Câmpulung - Râșnov-Bran, figurează ca drum mediocru/excelent, în condițiile 
în care sectorul acestuia din Argeș este plin de gropi șleauri, asfalt vălurit, acostamente căzute. „DN73 Râșnov - 
Câmpulung: rău, denivelari și gropi. Relieful e hardcore”, spune un utilizator al forumului. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 (P) Comunicat de presă. Invitație pentru semnarea plângerilor împotriva abuzurilor de la groapa de gunoi 
Glina 
Astăzi, 18 februarie 2019, se dă startul pentru stângerea de semnături pentru plângerile penale împotriva 
funcționarilor publici care au ascuns cetățenilor și publicului documentația de autorizare a gropii de gunoi Glina, 
care au dispus eliberarea draftului de autorizație de mediu fără documentația obligatorie și completă, au dispus 
ascunderea unor date și furnizarea de informații false, toate având ca scop autorizarea unei gropi de gunoi care 
afectează grav populația și comunitatea de viețuitori aflați la o distanță de 70 de metri de acest focar de poluare. 
Instanța Tribunalului Ilfov, prin judecători cu demnitate și curaj, onoare și responsabilitate față de societate și față 
de profesie, ca niște români adevărați al căror exemplu trebuie urmat, a decis prin hotărâre irevocabilă 
săptămâna trecută, pe data de 14.02.2019, suspendarea activității la groapa de gunoi Glina. 
Astfel, în urma acestei hotărâri, începând cu data de 14.02.2019, primirea deșeurilor la groapa de gunoi Glina 
reprezintă o infracțiune pedepsită cu închisoarea atât pentru administratorii societății Ecorec, care gestionează 
groapa de gunoi Glina, dar și pentru administratorii societăților care colectează deșeuri din localități și le 
transportă spre depozitare la groapa din Popești-Leordeni. 
Totuși, funcționarii publici de pe diverse paliere ale instituțiilor de mediu, juriști și avocați imorali, oameni de 
afaceri meschini, prin manevre dubioase, vor cu disperare să inventeze interpretări și argumente care să ducă la 
reautorizarea acestei periculoase gropi de gunoi în disprețul și pe seama sănătății comunităților locale și a 
oamenilor nevoiași care nu se pot apăra de acest mecanism periculos. 
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Invitația este adresată către toți locuitorii din orașul Popești-Leordeni, Glina, comuna Berceni și din cartierele 
bucureștene aflate în vecinătatea gropii de gunoi, către oamenii nevoiași, neajutorați, îmbolnăviți și condamnați 
zilnic la o viață de calvar lângă un munte de gunoi, către oamenii care au protestat timp de peste 15 ani fără să fie 
băgați în seamă de nimeni, către organizațiile de mediu, asociații ecologice din România și din Comunitatea 
Europeană, către funcționarii cinstiți din instituțiile de protecție a mediului din România și din alte instituții care 
dețin secretele acestei nelegiuiri, către funcționari din Consiliul Europei, Parlamentul European, grupuri de 
inițiativă și cetățeni onești care vor să salveze o comunitate locală condamnată la umilință, condamnată la o 
moarte lentă lângă un munte de gunoi nociv, către cei care luptă pentru protecția cetățenilor și a comunităților 
locale neajutorate împotriva abuzurilor statului. 
Există trei modalități prin care se pot semna plângerile penale împotriva funcționarilor publici abuzivi dar și a 
întregului grup care a făcut și face în continuare demersuri ilegale pentru reautorizarea gropii de gunoi Glina și 
comercializeză sănătatea locuitorilor neajutorați din jur: 

1. La unul dintre corturile care vor fi deschide zilnic între orele 13-18 și care vor fi poziționate în centrul 
localităților Popești-Leordeni, Glina și comuna Berceni, în urma aprobării acestor amplasamente de către 
primăriile locale. 

2. La voluntarii cu liste mobile care se vor deplasa în același interval orar în localitățile menționate mai sus și 
în urma aprobării acestei acțiuni de către primăriile locale. 

3. Pe adresa de mail a asociației A.E.D.E asociatiaede@gmail.com la care se trasmite numele persoanei, 
adresa de mail și numărul de telefon unde pot fi contactați cât și localitatea de proveniență. 
Semnăturile vor ajunge la grupul nostru de avocați, unii dintre ei afectați direct , ca mulți alți cetățeni, de poluarea 
de la groapa de gunoi Glina și care, prin pricepere, profesionalism și devotament, construiesc această strategie 
având ca scop final eliberarea localnicilor și a comunităților locale de coșmarul poluării, mirosurilor, 
îmbolnăvirilor, umilințelor, îngenuncherii în propria dreptate și de toate celelalte pericole care pândesc și atacă 
zilnic oameni nevinovați care au avut neșansa de a se fi născut și neșansa de a trăi într-un loc care treptat a fost 
confiscat și invadat de muntele de gunoi nociv de la groapa Glina, dar și neșansa de a fi fost capturați în jocul 
meschin de interese ale unor afaceriști dubioși, cu multiple condamnări, certați cu legea și al unor funcționari 
publici cu o moralitate și onestitate îndoielnică și care doresc cu orice preț să le comercializeze sănătatea. 
Ca dovadă a celor afirmate atasăm pronunțarea instanței Tribunalul Ilfov din data de 14.02.2019. 
Asociația A.E.D.E este o asociație apolitica, ce are ca scop implicarea în promovarea și apărarea intereselor 
cetăţenilor în vederea creşterii calității vieţii conform standardelor europene și al asigurării unui mediu de viață 
sănătos, promovarea proiectelor de interes local și regional, educaţie, sănătate, protecţia mediului, spații verzi și 
asigurarea treansparenței instituţiilor în fața cetăţeanului. 
Asociaţia noastră activează la nivel național și are reprezentanţi în comunele Popeşti Leordeni, Glina și Berceni, 
unde este amplasată groapa de gunoi Glina. Reprezentanţii asociaţiei din comunele menţionate se asigură că în 
comunitatea lor sunt respectate drepturile și interesele cetăţenilor. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Daniel Barbu a demisionat de la şefia AEP: Ar fi fost o incompatibilitate etică să rămân 
Preşedintele Autorităţii Electorale Permanente, Daniel Barbu, a demisionat, din funcţie pentru a candida la 
alegerile europarlamentare. El spune că nu este sigură candidatura sa, dar că a vrut să evite o ”incompatibilitate 
etică”. 
”Ar fi fost o incompatibilitate etică să mai rămân. Că voi fi candidat sau nu nu ţine de mine, nu decid eu, dar ideea 
că numele meu e luat în considerare pentru o eventuală candidatură m-a obligat să renunţ la poziţia de la 
autoritatea electorală”, a declarat pentru MEDIAFAX Daniel Barbu. 
ALDE şi-a stabilit ţinta pentru alegerile europarlamentare, sperând la un scor de peste 15 la sută, care ar asigura 
formaţiunii politice 5 mandate de europarlamentari, a declarat sâmbătă preşedintele ALDE. 
Două femei vor fi în primii trei pe listă: Renate Weber şi Norica Nicolai, spunea, în luna noiembrie, Călin Popescu 
Tăriceanu. 
Daniel Barbu, fost senator între 2012 şi 2016, a fost validat de Parlament, pe 24 mai 2017, pentru funcţia de 
preşedinte al Autorităţii Electorale Permanente. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Euro crește din nou peste pragul de 4,74 lei 
Moneda europeană a crescut luni cu 0,04% față de leu. Moneda americană a înregistrat o depreciere, de 0,4% 
față de moneda națională. 
Euro a ajuns joi la 4,7401 lei, în creștere cu 0,18 bani. Dolarul american a scăzut cu 0,40%, până la 4,1850 lei 
(scădere cu 1,66 bani). Recordul absolut al monedei europene a fost de 4,34 lei, atins în decembrie 2016. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ambasadorul Rusiei în România, despre sancţiunile UE: Ne călesc/ Despre Acordul de asociere cu UE: Nu a 
asigurat Republicii Moldova piaţă de export 
Ambasadorul Federaţiei Ruse în România, Valeri Kuzmin, afirmă că sancţiunile economice impuse de către UE 
sunt ilegale şi au darul de a căli Rusia, acesta spunând că Europa „nu este un partener comercial de nădejde” al 
ţării sale, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Valeri Kuzmin a declarat, luni, la Cluj-Napoca, că, în urma sancţiunilor, o parte din mărfurile pe care Rusia le 
primea din piaţa europeană sunt ori produse pe plan intern, ori sunt aduse din alte părţi. 
”Pe noi ne călesc aceste sancţiuni economice impuse de UE. Mai demult am considerat că în Europa, care este un 
partener economic foarte vechi al nostru, vom găsi întotdeauna mărfurile de care avem nevoie. Şi noi, la rândul 
nostru, punem la dispoziţia Europei acele mărfuri de care are nevoie. Dar acum am descoperit că Europa nu este 
un partener comercial de nădejde, în timp ce Rusia este un partener de nădejde şi pune la dispoziţie acele mărfuri 
pentru care a semnat contractele. Aşa că o parte din mărfurile pe care le primeam din piaţa europeană ori le 
producem noi, ori le primim din alte părţi”, a spus Kuzmin. 
Diplomatul rus a efectuat, în ultimele zile, vizite în judeţele Maramureş, Sălaj şi Cluj, cu scopul dezvoltării 
legăturilor culturale, comerciale şi economice. 
”În Şimleu Silvaniei am vizitat o fabrică de mobilă cunoscută demult pe piaţa rusească, iar la Baia Mare am 
discutat despre posibilitatea de a include firme ruseşti în dezvoltarea regiunii. Pornim de la faptul că o asemenea 
colaborare trebuie să fie reciproc avantajoasă şi să corespundă normelor legale, inclusiv celor de conservare a 
mediului. Nu sunt om de afaceri, dar avem o secţie economică la ambasadă care va studia oportunităţile şi se va 
vorbi cu firmele din Rusia. Ar trebui apoi să lucreze în mod direct. Vizita a avut şi rolul de a identifica posibilităţile 
de colaborare existente”, a explicat Valeri Kuzmin. 
De asemenea, tot la Şimleu Silvaniei, acesta a mai vizitat o fabrică de vinuri spumante, ale cărei produse puteau fi 
găsite, în trecut, pe piaţa din Rusia. 
”După o perioadă de criză, această producţie renaşte şi, eu de exemplu, am remarcat că sancţiunile economice 
impuse Rusiei de UE, pe care le consider ilegale, nu se prelungesc şi pentru alcool, iar atunci pentru vinurile 
spumante doar trebuie pus un preţ concurent. Piedicile politice pentru ca produsele acestei fabrici să se vândă în 
Rusia nu există. Ca răspuns la sancţiunile UE, Rusia a introdus un embargou la produsele agricole, dar acest 
embargo nu se referă şi la vinuri spumante. Deci este posibil ca aceste produse să ajungă pe piaţa rusească, 
întrebarea care se pune fiind cum să stabilim aceste contacte”, a menţionat ambasadorul Federaţiei Ruse. 
Ambasadorul rus a avut, luni, o întânire cu conducerea Universităţii ”Babeş-Bolyai” (UBB) Cluj-Napoca şi a 
efectuat o vizită la Centrul Cultural Rus din municipiu. 
Ambasadorul Rusiei: Acordul de asociere cu UE nu a asigurat Republicii Moldova piaţă de export 
Ambasadorul Federaţiei Ruse în România, Valery Kuzmin, consideră că acordul de asociere cu UE nu a asigurat 
Republicii Moldova piaţă de export, astfel că moldovenii care vor vota la alegerile parlamentare trebuie să fie 
întrebaţi în ce măsură este importantă Rusia pentru ei, ca piaţă tradiţională. 
Întrebat, luni, la Cluj-Napoca, de presă, cât de importante sunt alegerile parlamentare de duminică din Republica 
Moldova pentru Rusia şi România, Valery Kuzmin a spus că Moldova produce mai mult decât este gata să 
cumpere UE de la ea. 
”Trebuie întrebaţi cetăţenii moldoveni în ce măsură este importantă România pentru ei şi în ce măsură este 
importantă Rusia. Pot spune cu siguranţă că acordul de asociere cu UE nu a asigurat Republicii Moldova piaţă de 
export. Moldova produce mai mult decât este gata să cumpere UE de la ea. În mod tradiţional, piaţa de export a 
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Republicii Moldova a fost constituită din Rusia, Ucraina, Belarus, fostele republici ale URSS. În prezent, această 
posibilitate există în continuare. De aceea, există interesul de a susţine legăturile cu noua asociaţie economică, 
Uniunea Economică Eurasiatică. Din păcate, la Bruxelles, oamenii sunt puşi în faţa unei alegeri, ori faceţi comerţul 
cu UE, ori cu altcineva. Or noi nu procedăm în acest fel”, a spus Kuzmin. 
Acesta a fost, din 27 iulie 2007 până în 5 aprilie 2012 ambasadorul extraordinar şi plenipotenţiar al Rusiei în 
Republica Moldova. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ALERTĂ Parlamentul European a făcut primele calcule - Câte locuri REVIN României și care va fi raportul de 
forțe 
Parlamentul European a lansat astăzi primele estimări ale viitoarei sale componenţe (cea de-a noua legislatură), în 
baza unei selecţii de sondaje naţionale reprezentative. Potrivit acestei estimări, pierd din mandate atât social-
democraţii, cât şi popularii europeni, dar şi verzii. În schimb, câştigă locuri populiştii şi extremiştii, dar şi liberalii 
europeni. Mandatele care revin României s-ar distribui astfel: 10 la PSD, 8 la PNL, câte 3 la Pro România, USR, 
ALDE şi câte 2 la PLUS, PMP şi UDMR, potrivit News.ro. 
Parlamentul European a publicat un prim set de estimări despre cum ar putea arăta componenţa sa după alegeri, 
în baza sondajelor realizate la începutul lunii februarie. Cifrele provin dintr-o selecţie de sondaje reprezentative 
efectuate de institute naţionale de sondare a opiniei publice din statele membre şi agregate de Kantar public în 
numele Parlamentului European, se arată într-un comunicat al PE. 
Partidele sunt atribuite numai grupurilor politice existente sau acolo unde sunt deja afiliate unui partid politic 
european asociat. Toate noile partide şi mişcări, care nu şi-au declarat încă intenţiile, intră în categoria „altele”. 
În urma estimării preferinţelor electorale actuale din UE 27 asupra componenţei Parlamentului după Brexit, 
viitorul legislativ reflectă un peisaj politic mai fragmentat ca niciodată. Următorul parlament va avea mai puţini 
deputaţi (705) faţă de actualul format (751), precizează sursa citată. 
În privinţa României, potrivit estimării publicate de Parlamentul European, mandatele vor fi distribuite astfel: 10 
la PSD (cotat cu 26,5%), 8 la PNL (23%), câte 3 la Pro România (9,6%), USR (9,2%), ALDE (9%)şi câte 2 la PLUS 
(6,8%), PMP (5,6%) şi UDMR (5,2%). 
În această estimare, USR şi PLUS apar separat, însă cele două partide au anunţat recent că vor merge în alianţă la 
alegerile europarlamentare. 
Parlamentul va publica estimări actualizate la fiecare două săptămâni până la finalul lunii aprilie şi săptămânal în 
luna mai până în ziua alegerilor. Sondajele iniţiale de la ieşirea de la vot vor fi publicate pe 26 mai, pentru acele 
ţări unde acestea vor fi realizate şi unde votul se va termina, începând cu orele 18.00 şi apoi la fiecare oră până la 
finalizarea rezultatelor parţiale din toate statele membre. 
Primele alegeri directe pentru Parlamentul European au fost organizate acum 40 de ani, pe 12 iunie 1979. 
Alegerile din acest an vor fi cele mai importante din istoria parlamentului, având în vedere contextul politic, 
ieşirea prognozată a Regatului Unit şi provocările politice şi transfrontaliere majore. Cetăţenii europeni se vor 
prezenta la vot între 23-26 mai pentru a decide viitorul Europei. 
În România, alegerile europene vor fi organizate în 26 mai. 
(Sursa: news.ro) 
 

 #Romania2019.eu/ Miniştrii afacerilor europene din UE se reunesc în cadrul Consiliului Afaceri Generale 
 
Miniştrii afacerilor europene din statele membre ale Uniunii Europene se reunesc marţi, la Bruxelles, în cadrul 
Consiliului Afaceri Generale (CAG), întâlnire care va fi prezidată de ministrul delegat pentru afaceri europene 
George Ciamba. 
În cadrul unei sesiuni publice, miniştrii vor avea o dezbatere orientativă referitoare la cadrul financiar multianual 
pentru perioada 2021-2027. 
De asemenea, participanţii vor discuta despre proiectul adnotat de ordine de zi al următorului Consiliu European, 
care va avea loc în 21-22 martie. 
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Miniştrii vor avea şi un prim schimb de opinii pe baza documentului de reflecţie intitulat ''Către o Europă durabilă 
până în 2030'', care a fost publicat de Comisia Europeană la 30 ianuarie. Documentul se concentrează asupra 
celor mai bune modalităţi prin care UE poate contribui la obiectivele de dezvoltare durabilă ale ONU până în 2030. 
Un alt subiect de pe agenda reuniunii CAG este trecerea în revistă a stadiului lucrărilor din cadrul procedurilor 
întemeiate pe articolul 7 privind statul de drept în Polonia şi privind respectarea valorilor UE în Ungaria.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Uniunea Europeană consideră schimbările climatice „ameninţare existenţială" pentru toate ţările 
Schimbările climatice reprezintă "o ameninţare existenţială" pentru toate ţările, avertizează miniştrii de Externe ai 
ţărilor Uniunii Europene, pledând pentru măsuri de contracarare a încălzirii globale. 
"Schimbările climatice reprezintă o ameninţare directă şi existenţială care nu va excepta nicio ţară. Lumea se 
confruntă deja cu multiple efecte devastatoare ale schimbărilor climatice, dar măsurile rămâne insuficiente", 
afirmă miniştrii de Externe ai ţărilor UE în "Concluziile diplomaţiei climatice", adoptate în urma reuniunii de luni a 
Consiliului Uniunii Europene. 
"Uniunea Europeană este determinată să contribuie la intensificarea ambiţiilor globale şi să deschidă drumul spre 
acţiuni accelerate pentru contracararea încălzirii climatice pe toate fronturile, recunoscând implicaţiile severe pe 
care schimbările climatice le reprezintă la adresa securităţii şi stabilităţii internaţionale", precizează comunicatul 
postat pe site-ul Consiliului UE. 
"Uniunea Europeană reafirmă angajamentul rapid faţă de Acordul Paris, un cadrul multilateral esenţial pentru 
coordonarea acţiunilor la nivel mondial pentru a aborda problema încălzirii climei", subliniază Consiliul UE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Jean-Claude Juncker susţine că UE nu s-ar opune amânării procesului de ieşire a Marii Britanii din Blocul 
comunitar 
Niciun stat din Uniunea Europeană nu s-ar opune dacă Marea Britanie s-ar decide să amâne procesul de ieşire din 
Uniunea Europeană, a declarat preşedintele Comisiei Europene Jean-Claude Juncker, relatează site-ul agenţiei 
Dpa. 
"Orice decizie de a cere mai mult timp depinde de Marea Britanie. Dacă o astfel de cerere ar fi făcută, nimeni din 
Europa nu s-ar opune", a declarat Juncker. 
"Dacă întrebaţi cât de mult poate fi amânată retragerea, nu am o dată limită în minte", a adăugat oficialul 
european în cadrul unui interviu acordat publicaţiei Stuttgarter Zeitung. 
Oficiali britanici de rang înalt s-au întâlnit luni cu negociatorul european pentru Brexit, Michel Barnier, în 
încercarea de a evita un scenariu de ieşire din UE fără o înţelegere. 
Detalii privind întrevederea dintre Michel Barnier, ministrul pentru Brexit, Stephen Barcley şi procurorul general 
Geoffrey Cox nu au fost făcute publice încă. 
Parlamentarii britanici nu susţin înţelegerea privind Brexit făcută de premierul Theresa May, însă UE refuză 
renegocierea acesteia. 
Marea Britanie ar urma să iasă din Uniunea Europeană pe 29 martie, dar Guvernul Theresa May speră să obţină 
concesii suplimentare din partea Bruxellesului pentru a putea evita producerea unui Brexit fără acord. 
(Sursa: Mediafax) 
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